

ກະຊວງຍຸຕິທຳແຫ່ງສະຫະຣັດ
ພະແນກສື່ສານສູນຊຸມຊົນ



ການປ້ອງກັນຈາກຮູ້ຄູບານກາງ
ຕໍ່ການແບ່ງແຍກຊຸມຊົນນະ
ຍ້ອນຊາດກຳເນີດ



ອອກເຜີຍແຜ່ໃນ ເດືອນເມສາ 2001

ຄຳນຳ

ກົດໝາຍແຫ່ງຮັຖບານກາງຫ້າມການແບ່ງແຍກຊັ້ນວັນນະ ຕໍ່ຄົນໃດຄົນໜຶ່ງ ໂດຍອີງຕາມຊາດກຳເນີດ, ເຊື້ອຊາດ, ຜິວພັນ, ສາສນາ, ອາການພິການ, ເພດ, ແລະຖານະຄອບຄົວ. ກົດໝາຍທີ່ຫ້າມການແບ່ງຊັ້ນວັນນະ ກ່ຽວກັບຊາດກຳເນີດ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ການແບ່ງແຍກຊັ້ນວັນນະ ຍ້ອນບ່ອນກຳເນີດ, ເຊື້ອສາຍ, ວັດທະນະທັມຫຼືພາສາຂອງບຸກຄົນ ເປັນການຜິດກົດໝາຍ. ຂໍ້ໝາຍຄວາມວ່າຄົນໃດຄົນໜຶ່ງ ບໍ່ສາມາດຖືກປະຕິເສດໂອກາດເທົ່າທຽມກັນ ຍ້ອນເຂົາເຈົ້າຫຼືຄອບຄົວຂອງເຂົາເຈົ້າ ມາຈາກປະເທດອື່ນ, ຍ້ອນເຂົາເຈົ້າມີຊື່ຫຼືສຳນຽງພາສາທີ່ ພົວພັນກັບກຸ່ມຊາດກຳເນີດຊາດໜຶ່ງ, ຍ້ອນເຂົາເຈົ້າເຂົ້າຮ່ວມກັບ ການປະຕິບັດຮີດຄອງບາງຢ່າງ ທີ່ພົວພັນກັບກຸ່ມຊາດກຳເນີດອື່ນ, ຫຼືຍ້ອນເຂົາເຈົ້າໄດ້ແຕ່ງງານ ຫຼືພົວພັນກັບຄົນສັນຊາດອື່ນ.

ພະແນກສິດທິພົນລະເຮືອນແຫ່ງກະຊວງຍຸຕິທັມ ມີຄວາມເປັນຫ່ວງວ່າ ການແບ່ງແຍກຊັ້ນວັນນະຍ້ອນຊາດກຳເນີດ, ຢູ່ໃນສະໜະຮັດອາດບໍ່ຖືກລາຍງານ ຍ້ອນວ່າ ຜູ້ຖືກຄ່າຍຮ້າຍຈາກການແບ່ງແຍກຊັ້ນວັນນະນັ້ນ ບໍ່ຈັກຮູ້ສິດທິທາງກົດໝາຍຂອງຕົນ, ຫຼືອາດຢ້ານກົວໃນການເຮັດຄຳຮ້ອງທຸກຕໍ່ຮຖບານ. ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫານີ້, ພະແນກສິດທິພົນລະເຮືອນໄດ້ຈັດຕັ້ງ ກຸ່ມເຮັດວຽກເຮືອງຊາດກຳເນີດ ເພື່ອຊ່ວຍເຫຼືອປະຊາຊົນແລະຄົນເຂົາເມືອງ ໃຫ້ເຂົາໃຈແລະໃຊ້ສິດທາງກົດໝາຍຂອງເຂົາເຈົ້າຢ່າງດີຂຶ້ນ. ຖ້າທ່ານຄິດວ່າທ່ານ ຫຼືຄົນອື່ນທີ່ທ່ານຮັກ ຖືກແບ່ງແຍກຊັ້ນວັນນະຍ້ອນຊາດກຳເນີດ ແລະຕ້ອງການຮຽນຮູ້ເພີ່ມເຕີມ ກ່ຽວກັບການຊົມໃຊ້ສິດທາງກົດໝາຍຂອງທ່ານ, ທ່ານຄວນອ່ານປຶ້ມນ້ອຍເຫຼ່ານີ້.

ປຶ້ມນ້ອຍເຫຼ່ານີ້ອະທິບາຍກົດໝາຍ ການແບ່ງແຍກຊັ້ນວັນນະຍ້ອນຊາດກຳເນີດ ແລະໃຫ້ຕົວຢ່າງບາງຂໍ້. ທ່ານອາດຫາຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບພະແນກສິດທິພົນລະເຮືອນ ແລະພາກສ່ວນຕ່າງໆໄດ້ ຢູ່ທີ່ <http://www.usdoj.gov/crt>. ທ່ານສາມາດຕິດຕໍ່ກັບພະແນກ ເພື່ອລາຍງານຄຳຮ້ອງທຸກກ່ຽວກັບການແບ່ງແຍກຊັ້ນວັນນະ ຕາມທີ່ອະທິບາຍຢູ່ຂ້າງລຸ່ມນີ້.

ການຮູ້ສຶກທີ່ທາງກົດໝາຍຂອງທ່ານ

ພະແນກສິດທິພົນລະເຮືອນແຫ່ງກະຊວງຍຸຕິທຳ ໄດ້ບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍ ຮັຖບານກາງ ທີ່ຫ້າມການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະໃນ:

ການສຶກສາ

ການເຮັດວຽກ

ການໄພ່ກອາສັບເຮືອນ

ການກູ້ຢືມເງິນ

ການຮັບໃຊ້ບໍລິການປະຊາຊົນ

ໜ່ວຍບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍ/ການພິດພາດຂອງຕໍາຫລວດ

ການລົງຄະແນນສຽງ

ນອກຈາກນີ້ແລ້ວ, ພະແນກນີ້ຍັງໄດ້ບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍ ທີ່ຫ້າມການ ແບ່ງແຍກຊົນວັນນະອີງຕາມອາການພິການ, ປົກປ້ອງສິດທິຂອງບຸກຄົນທີ່ ເຂົ້າຄຸມຂັງຢູ່ໃນສະຖານທີ່ຕ່າງໆຂອງຮັດຫຼືທ້ອງຖິ່ນບາງແຫ່ງ, ແລະດໍາເນີນ ຄະດີຝ່ອງຮ່ອງການພິດກົດໝາຍອາຍາ ຊຶ່ງເກີດຂຶ້ນຍ້ອນເລື່ອງເຊືອຊາດ, ພິວພັນ, ຫຼືຊາດກໍາເນີດຂອງຜູ້ຮັບເຄາະຮ້າຍ.

ໃນບາງກໍລະນີ, ພະແນກນີ້ອາດເຂົ້າຫຍ້ອງກ່ຽວກໍຕໍ່ເນື້ອມີ "ແບບແຜນ ຫຼືການປະຕິບັດ" ທີ່ເປັນການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະ. "ແບບແຜນຫຼືການ ປະຕິບັດ" ໂດຍທົ່ວໄປໝາຍເຖິງວ່າ ມີເຫດການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະ ຫຼາຍກວ່ານຶ່ງຄັ້ງ, ທັງມີນະໂຍບາຍຫຼືການກະພິດທີ່ຊ້າໆກັນ ທີ່ເປັນການ ແບ່ງແຍກຊົນວັນນະນໍາ.

ການຝ່າຝືນອາຊຍາກັມ ສິດທິພິລເຣືອນ

* ຊາຍໜຸ່ມຄົນນຶ່ງທີ່ສືບເຊື້ອສາຍ ຈາກອາຊີໄຕ້ໄດ້ຖືກທຳຮ້າຍຮ່າງກາຍ ເມື່ອລາວອອກຈາກງານດົນຕີຮີ ຢູ່ທີ່ໂນຄລັບແຫ່ງນຶ່ງ. ຄົນຮ້າຍຊຶ່ງເປັນ ສະມາຊິກກຸ່ມອັນທະພານຜົມສີນໄດ້ຮູ້ອາດຈະເຊື້ອຊາດລາວ ໃນຂະນະທີ່ ທຸບຕີຜູ້ເຄາະຮ້າຍດ້ວຍກຳປັ້ນແລະທຳມຳ ຢູ່ບ່ອນຈອດລົດຂອງໂນຄລັບ.

* ຢູ່ທີ່ປະຊຸມຂອງ *Ku Klux Klan*, ສະມາຊິກຄົນໜຶ່ງໄດ້ບອກກັບພັກ ພວກຄົນອື່ນໆຂອງຕົນວ່າ ຄົນແມກຊິກັນກັບພວກໄຟຣ໌ໂຕຣີກັນຄວນ "ກັບ ຄືນໄປປະເທດຂອງເຂົາ". ພວກເຂົາເຜົາໄມ້ກຶ່ງເຂນຢູ່ເດີນໜ້າບ້ານຂອງ ພົວພັນໜຸ່ມຄົນຮີສແປນິກຄູ່ນຶ່ງ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ເຂົາເຈົ້າຢ້ານກົວ ແລະບັງຄັບ ໃຫ້ເຂົາເຈົ້າໜີຈາກຄຸ້ມບ້ານນັ້ນ. ກ່ອນເຜົາໄມ້ກຶ່ງເຂນ, ຈຳລິຍໄດ້ຊຸກຍື່ມ ອອກມາ ແລະເອົາປື້ມອີກກະບອກນຶ່ງໃຫ້ໝູ່ຂອງລາວ ເພື່ອວ່າຖ້າຜູ້ເຄາະ ຮ້າຍພະຍາຍາມຕໍ່ສູ້.

* ບໍລິສັດອະເນຣີກັນແຫ່ງນຶ່ງ ໄປຫາຈ້າງຄົນງານໃນເມືອງນ້ອຍແຫ່ງນຶ່ງ ໃນປະເທດແມກຊິໂກ, ສັນຍາເຂົາເຈົ້າວ່າຈະເອົາງານໃຫ້ເຂົາເຈົ້າ ພ້ອມ ທັງຈະຈຳບຄ່າແຮງງານສູງໃຫ້. ແລ້ວບໍລິສັດດັ່ງກ່າວໄດ້ລັກລອບເອົາຄົນ ແມກຊິກັນເຂົ້າສະຫະຮັດໃນຖັງເປົ້າຂອງຣົດບັນທຸກຂອງແຫຼວ. ເມື່ອເຂົາ ເຈົ້າເຂົ້າມາຮອດສະຫະຮັດແລ້ວ, ຄົນງານເຫຼົ່ານັ້ນກໍໄດ້ຖືກຂົ່ມຂູ່ວ່າ ຖ້າເຂົາ ເຈົ້າພະຍາຍາມໜີຈາກບໍລິສັດ, ເຂົາເຈົ້າຈະຖືກຂ້າຕາຍ.

ກົດໝາຍອາຊຍາກັມຂອງພະແນກສິດທິພິລເຣືອນ ດຳເນີນຄະດີຝ່ອງຮ້ອງ ຕໍ່ສູ້ຄົນທີ່ຖືກກ່າວຫາວ່າ ໃຊ້ກຳລັງຫຼືຄວາມຮຸນເຮື້າຂັດຂວາງສິດທິຂອງຄົນ ຊຶ່ງຮຸບຮາມກາງປ້ອງກັນ ຍ້ອນວ່າຊາດກຳເນີດຂອງເຂົາເຈົ້າ. ສິດທິເຫຼົ່ານີ້ ມີຮວມທັງເລື່ອງການພັກອາສັຍເຮືອນ, ການເຮັດວຽກ, ການສຶກສາ, ຫຼືການໃຊ້ສະຖາບັນສາທາລະນະ. ທ່ານຈະສາມາດຕິດຕໍ່ກັບພະແນກ ອາຊຍາກັມໄດ້ ຕາມເລກໂທ (202) 514-3204 ຫຼືຂຽນໄປຍັງ: Criminal Section, P.O. Box 66018, Washington, D.C. 20035-6018.

ສິດທິພວກພິການ

* ສະຖານພະຍາບານ *HMO* ທີ່ຮັບຄືນຮັບເມດິເຄດ ໄດ້ຍອກຜູ້ຍິງອະເມຣິກັນແມກຊິກັນ ທີ່ສົມຄູນິການໃຫ້ກັບມາມີໃໝ່ ເພື່ອມາເອົານິດໝາຍເວລາຂ້າພົບທ່ານໝໍ ໃນຂະນະທີ່ໃຫ້ການບໍລິການແກ່ລູກຄ້າຄົນອື່ນທັນທີ.

ເຮືອງເຊັ່ນຕົວຢ່າງນີ້ ອາດເປັນການຝ່າຝືນກິດໝາຍຂອງຮຽບຮຽມກາງທີ່ຫ້າມການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະຍ້ອນການພິການ ຕາລອດທັງກິດໝາຍທີ່ຫ້າມການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະຍ້ອນຊາດກຳເນີດນຳ. ຖ້າທ່ານຊື່ອວ່າທ່ານຖືກແບ່ງແຍກຊົນວັນນະຍ້ອນຄວາມພິການ, ທ່ານສາມາດຕິດຕໍ່ກັບພະແນກສິດທິພິການໄດ້ ຕາມເລກໂທ (800) 514-0301 (ສາຍປາກ) ຫຼື 800 514-0383 (TTY). ນອກນີ້ທ່ານຍັງສາມາດຂຽນໄປຍັງ: Disability Rights Section, P.O. Box 66738, Washington, D.C. 20035-6738.

ການສຶກສາ

* ດັກຜູ້ນຶ່ງມີບັນຫາດ້ານປາກພາສາອັງກິດ, ແຕ່ຂອງລາວບໍ່ໄດ້ໃຫ້ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອທີ່ຈຳເປັນ ເພື່ອຊ່ວຍລາວຮຽນພາສາອັງກິດ ແລະວິຊາອື່ນໆ.

* ໂຮງຮຽນນຶ່ງມີນັກຮຽນສ່ວນຫຼາຍເປັນຄົນເຮເຕີ ບໍ່ໄດ້ຈັດໃຫ້ມີວິຊາຮຽນສເລພະນກຮຽນເກງ. ໂຮງຮຽນອື່ນໃນເຂດນີ້ ທີ່ບໍ່ມີນັກຮຽນເຮເຕີຫຼາຍປານໃດນັ້ນ ໄດ້ຈັດໃຫ້ມີວິຊາຮຽນສເລພະນກຮຽນເກງ ແລະນອກນັ້ນກໍຍັງຈັດໃຫ້ນັກຮຽນຜູ້ທີ່ສາມາດຮຽນໄດ້ສູງກວ່າຫຼັກສູດປະຈຳຊັ້ນ ໄດ້ຮຽນພິເສດນຳ.

ຕົວຢ່າງເຫຼົ່ານີ້ອາດເປັນການຝ່າຝືນກິດໝາຍຂອງຮຽບຮຽມກາງ ຊຶ່ງຫ້າມການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະຍ້ອນໃນການສຶກສາ ຍ້ອນວ່າຊາດກຳເນີດຂອງບຸກຄົນ. ພະແນກວ່າດ້ວຍໂອກາດການສຶກສາ ຂອງກະຊວງຍັງຄັບໃຊ້ກິດໝາຍນີ້ໃນໂຮງຮຽນປະຖົມແລະມັທຍົມ ພ້ອມກັບວິທະຍາລັຍແລະມະຫາວິທະຍາລັຍສາທາຣະນະ. ວຽກງານຂອງພະແນກສຶກສານີ້ ແມ່ນເບິ່ງແຍງນຳເຮືອງການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະໃນທຸກກໍລະນີການສຶກສາ, ຮວມທັງການຈັດສົ່ງນັກຮຽນໄປເຂົ້າໂຮງຮຽນແລະເຂົ້າຫ້ອງຮຽນ, ການຂົນສົ່ງນັກຮຽນ, ການຊອກຈ້າງແລະຈັດສົ່ງພະນັກງານຄູ ແລະເຈົ້າໜ້າທີ່ໂຮງຮຽນໄປປະຈຳບ່ອນໃດບ່ອນນຶ່ງ, ຈັດການແຈກຢາຍອຸປະກອນການສຶກສາຕ່າງໆ, ຕາລອດທັງການໃຫ້ໂຄງການສຶກສາຊຶ່ງຊ່ວຍນັກຮຽນທີ່ປາກພາສາອັງກິດບໍ່ຄ່ອງໃຫ້ຮຽນພາສາອັງກິດໄດ້ດີນຳ.

ຜົນຢັ້ງຢືນຄຳຮ້ອງທຸກຫຼືຫ້າຂໍ້ມູນຜົນເຕີມມາໄດ້, ໃຫ້ຕິດຕໍ່ກັບ
ໜວດສຶກສາ ຕາມເລກໂທ (202) 514-4092 ຫຼືຂຽນໄປຍັງ:
Educational Opportunities Section, P.O. Box 65958,
Washington, D.C. 20035-5958.

ການເຮັດວຽກ

* ຫົວໜ້າຄົນງານບໍລິສັດຂົນສົ່ງມັກເວົ້າກ່ຽວກັບຊັບພະຍາກອນໃສ່ຄົນງານ ຍ້ອນ
ຄອບຄົວລາວມາຈາກປະເທດອື່ນ. ອາທິດແລ້ວນີ້, ຫົວໜ້າດຽວກ່າວ
ຕິດປ້າຍປອມໃສ່ກະດານ ບອກທຸກຄົນວ່າຢ່າໄວ້ໃຈຄົນງານຜູ້ດຽວກ່າວ
ເພາະລາວເປັນຜູ້ກໍ່ການຮ້າຍ.

* ຜູ້ຍິງຜູ້ນຶ່ງຊຶ່ງອົບພົບມາຈາກປະເທດຮັດເຊັຍສມັກໜ້າທີ່ຜູ້ຈັດບັນຊີ.
ນາຍຈ້າງບໍ່ຍອມຮັບເອົາລາວ ເພາະລາວຢາກພາສາໂດຍມີສຳນຽງ
ເຖິງແມ່ນວ່າ ລາວມີຄວາມສາມາດດຳເນີນວຽກງານໄດ້ ຕາມໜ້າທີ່ກຳ
ນົດຂອງງານນັ້ນກໍຕາມ.

* ບໍລິສັດຢູ່ແຕ່ງອາຫານບົ່ງວ່າ ໃຫ້ຜູ້ສັມັກທີ່ມີໜ້າຕາຫຼືສຳນຽງທີ່ສະແດງ
ວ່າອາດເປັນຄົນຕ່າງດ້າວ ໃຫ້ສະແດງໃບອະນຸຍາດໃຫ້ເຮັດວຽກ ກ່ອນທີ່ຈະ
ອະນຸຍາດໃຫ້ເຂົ້າຂຽນປະກອບໃບສມັກໄດ້ ແຕ່ຄົນຂາວທີ່ເກີດໃນປະເທດ
ນີ້ບໍ່ໄດ້ຍິ່ງໃຫ້ສເນີເອກສານອັນໃດ ກ່ອນປະກອບບັດໃບສມັກເຮັດວຽກ.
ອີກຢ່າງ, ເອກສານຂອງລູກຈ້າງຕ່າງດ້າວ ມັກຖືກກວດຂັ້ນຢ່າງຖີ່ຖ້ວນກ່ວາ
ແລະຖືກປະຕິເສດຫຼາຍກວ່າເອກສານແບບດຽວກັນ ທີ່ຄົນງານຂາວພົນ
ເນື່ອງປະກອບຂຶ້ນ.

ຕົວຢ່າງເື່ອງເຫຼົ່ານີ້ອາດເປັນການຝ່າຝືນກົດໝາຍຂອງຮັຖບານກາງ
ຊຶ່ງ ຫ້າມການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະຍ້ອນຕໍ່ລູກຈ້າງ ຍ້ອນຊາດກຳເນີດຂອງ
ເຂົາ. ແນວນັ້ນໝາຍຄວາມວ່າ ນາຍຈ້າງຈະບໍ່ສາມາດລົງວິນິຍົມ, ລົບກວນ,
ໄລ່ອອກ ວຽກ, ບໍ່ຮັບເອົາຄົນໃດຄົນນຶ່ງ ຫຼືເລື່ອນຊົນໃຫ້ຄົນໃດຄົນນຶ່ງ
ຍ້ອນຊາດກຳເນີດຂອງເຂົາເຈົ້າ.

ຖ້າທ່ານຊື່ອວ່ານາຍຈ້າງ, ອົງການຈັດຕັ້ງແຮງງານ ຫຼືອົງການຫາງານ
ແບ່ງແຍກຊຸມວັນນະຕໍ່ທ່ານ ຍ້ອນຊາດກຳເນີດຍ້ອນວ່າຊາດກຳເນີດທ່ານ,
ໃຫ້ຕິດຕໍ່ກັບ:

ຄະນະກຳມະການ ວ່າດ້ວຍໂອກາດເຮັດວຽກເທົ່າທຽມກັນ
(800) 669-4000
(ນາຍຈ້າງທີ່ມີລູກຈ້າງ 15 ຄົນຂຶ້ນໄປ)

ສຳນັກງານທະນາຍຄວາມພິເສດ
(800) 255-7688
P.O. Box 27728
Washington, D.C. 20038-7728
(ນາຍຈ້າງທີ່ມີລູກຈ້າງ 4 ຫາ 14 ຄົນຂຶ້ນໄປ)

ພະແນກຄະດີວຽກງານ
(202) 514-3831
P.O. Box 65968
Washington, DC 20035-5968
(ນາຍຈ້າງຮັບບຸກຄົນຮັດຫຼືທ່ອງຖິ່ນທີ່ມີແບບການດຳເນີນ ຫຼືການປະຕິບັດອັນ
ເປັນການແບ່ງແຍກຊຸມວັນນະທີ່ຜິດກົດໝາຍ)

ນອກຈາກນີ້ນາຍຈ້າງກໍອາດຝ່າຝົນກົດໝາຍຂອງຮັບບຸກຄົນກາງໄດ້ ໂດຍ
ບໍ່ຮູ້ວ່າ ໃຫ້ຜູ້ສຳນັກງານເອົາໜັງສືອະນຸຍາດເຮັດວຽກອັນໃດອັນນຶ່ງໃຫ້ເບິ່ງ
ຊຸມບັດຂຽວ, ຫຼືບໍ່ຮັບເອົາເອກສານດັ່ງກ່າວ ພຽງແຕ່ວ່າຜູ້ສຳນັກມີຊາດກຳ
ເນີດ ມາຈາກບາງປະເທດເທົ່ານັ້ນ. ເພື່ອເອົາຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ ຫຼືຍື່ນຄຳຟ້ອງ
ຮ້ອງ, ໃຫ້ຕິດຕໍ່ກັບສຳນັກງານ ທະນາຍຄວາມພິເສດຂອງພະແນກຕາມທີ່ຢູ່
ຂ້າງເທິງນີ້ ຫຼືຕາມເລກໂທຟຣີນັ້ນ.

ການພັກອາສັຍເຮືອນ

* ໃນເວລາທີ່ຄົນຝັນເມືອງຮາວາຍ ກຳລັງຊອກຫາຫ້ອງແຖວພັກຢູ່ນັ້ນ,
ຕົວແທນຜູ້ໃຫ້ເຊົ່າໄດ້ບອກເຂົາເຈົ້າວ່າ ບໍ່ມີຫ້ອງແຖວໃຫ້ເຊົ່າແລ້ວ.
ເຖິງແມ່ນວ່າ ມີຫ້ອງແຖວໄວ້ໃຫ້ເຊົ່າຄົນຝິວຂາວເຂົາເບິ່ງແລະເຊົ່າກໍຕາມ.

* ຜູ້ຂາຍເຮືອນພາຄອບຄົວລາຕິໂນໄປເບິ່ງເຮືອນ ສເພາະແຕ່ໃນເວລາ
ລາຕິໂນເທົ່ານັ້ນ ແລະບໍ່ຍອມພາຄອບຄົວນັ້ນໄປເບິ່ງເຮືອນໃນເວລາຝິວຂາວ.

ເຮືອງຕົວຢ່າງເຫຼົ່ານີ້ຕົວຢ່າງເຮືອງເຫຼົ່ານີ້ ອາດເປັນການຝ່າຝືນກົດໝາຍ ບັດການພັກອາສັຍເຮືອນເທົ່າທຽມກັນ ຂອງຣີເຊບຸບານກາງ. ກົດໝາຍນັ້ນ ຫ້າມ ການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະກ່ຽວກັບການພັກອາສັຍເຮືອນ ຍ້ອນຊາດ ກຳເນີດ, ເຊື້ອຊາດ, ເພດ, ສາສນາ, ອາການພິການ, ຫຼືຖານະຄອບຄົວ (ມີລູກທີ່ມີອາຍຸຕໍ່າກວ່າ 18 ປີ). ທ່ານຈະສາມາດລາຍງານການແບ່ງ ແຍກຊົນວັນນະ ໃຫ້ກົມວ່າດ້ວຍການພັກອາສັຍເຮືອນ ແລະການພັທນາ ຕົວເມືອງ (HUD) ຕາມເລກໂທ (800) 669-9777. ຖ້າທ່ານເຊື່ອ ວ່າ ມີການກະທຳດັ່ງກ່າວເປັນປະຈຳ ຫຼືມີການປະຕິບັດການແຍກຊົນ ວັນນະ, ໃຫ້ຕິດຕໍ່ກັບ ພະແນກບັງຄັບການພັກອາສັຍເຮືອນ ແລະສິດພິລ ເຮືອນໄດ້ ຕາມເລກໂທ (202) 514-4713.

ການກູ້ຢືມ

** ຜູ້ຍິງລາຕີນາຜູ້ນຶ່ງຖືກຊັກຄ່າດອກເບ້ຍ ແລະຄ່າທຳນຽມສູງກວ່າ ລູກຄ້າຜູ້ຊາຍຂາວຜູ້ມີປະຫວັດການເງິນຢ່າງດຽວ ແລະຂໍຢືມເງິນແບບ ດຽວກັນ.*

ເຮືອງແບບຕົວຢ່າງເຫຼົ່ານີ້ ອາດເປັນການຝ່າຝືນກົດໝາຍຂອງຣີເຊບຸບານ ກາງ ຊຶ່ງຫ້າມການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະໃນການກູ້ຢືມຍ້ອນຊາດກຳເນີດ, ເຊື້ອຊາດ, ເພດ, ສາສນາ, ອາການພິການ, ຫຼືຖານະການແຕ່ງງານ ຫຼືຍ້ອນວ່າຮາຍໄດ້ແນວ ໃດແນວໃດໆຂອງບຸກຄົນນັ້ນ ຊຶ່ງໄດ້ມາຈາກການ ຊ່ວຍເຫຼືອສາທາຣະນະຫຼື ບໍ່. ຖ້າທ່ານຖ້າທ່ານເຊື່ອວ່າ ທ່ານເຄີຍຖືກປະ ຕິເສດບໍ່ໃຫ້ໄດ້ຮັບເງິນກູ້ ຍ້ອນຊາດກຳເນີດຫຼືຍ້ອນສາເຫດອື່ນ ທີ່ມີການ ປ້ອງກັນ, ທ່ານຈະສາມາດຂໍໃຫ້ຜູ້ໃຫ້ຢືມ ອະທິບາຍເປັນລາຍລັກອັກສອນ ສາເຫດຊຶ່ງເຮົາຈຳປະຕິ ເສດຄວາມຮ້ອງຂໍຂອງທ່ານ.

ຖ້າເງິນຢືມນັ້ນຫາກແມ່ນສຳຫຼັບການຊື້ເຮືອນ, ເພື່ອການດັດແປງເຮືອນ, ຫຼືເຮືອງອື່ນໆກ່ຽວກັບການພັກອາສັຍເຮືອນ, ທ່ານກໍສາມາດຍື່ນຄຳຮ້ອງທຸກ ໄປຍັງກົມເຄຫະສະຖານແລະການພັທນາຕົວເມືອງ ຕາມເລກໂທ (800) 669-9777. ຖ້າການກູ້ຢືມແມ່ນເພື່ອຈຸປະສົງແນວອື່ນນອກເໜືອຈາກ ເຮືອນຊານ (ເຊັ່ນການຢືມໄປຊື້ຮິດ), ທ່ານກໍອາດຍື່ນຄຳຮ້ອງທຸກໄປຍັງກົມ ເຄຫະສະຖານແລະພະແນກສິດພິລເຮືອນ ຫຼືອົງການຮັກສາກົດຮະບຽບ ເຮືອງກູ້ຢືມໄດ້. ຖ້າປະສົບການຂອງທ່ານຫາກເປັນການໄດ້ຮັບເຄາະມາ ເປັນປະຈຳ ຫຼືຍ້ອນການປະຕິບັດການແຍກຊົນວັນນະ, ທ່ານກໍອາດສາມາດ

ໂທຫາ ພະແນກການພັກພາອາສັຍເຮືອນແລະສິດທິພົນລະເຮືອນໄດ້ ເລກໂທ
(202) 514-4713 ເພື່ອເອົາຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບສິດທິຂອງທ່ານ
ຫຼືກ່ຽວກັບການຍື່ນຄໍາຝ້ອງຮ້ອງ.

ການຮັບໃຊ້ບໍລິການປະຊາຊົນ

* ຢູ່ໃນຮ້ານອາຫານແຫ່ງນຶ່ງ, ພວກອະເມຣິກັນເອເຊັຍໄດ້ໄປນັ່ງລໍຖ້າ
ການບໍລິການ ເປັນເວລາຊົ່ວໂມງກວ່າ ໃນເມື່ອລູກຄ້າຄົນຂາວແລະຄົນ
ລາທິໂນ ຮັບການບໍລິການໄດ້ບໍ່ທັນທີ.

* ຄົນອະເມຣິກັນເຊື້ອສາຍເຮຕີທີ່ໄປໂຮງແຮມ ໄດ້ຖືກບອກວ່າລາວຕ້ອງ
ຈ່າຍເງິນສິດແທນທີ່ຈະໃຊ້ບັດເຄຣດິດ. ຖືກໃຫ້ຈ່າຍຄ່າຫ້ອງສູງກວ່າລູກຄ້າ
ຄົນອື່ນ, ແລະບໍ່ໄດ້ຮັບການບໍລິການຢ່າງດຽວກັນກັບຄົນອື່ນໆ, ເຊັ່ນຜ້າ
ເຊັດຕົວແລະສະບູກໍ່ບໍ່ຄືກັນ.

ເຮື່ອງເຊັ່ນຕົວຢ່າງເຫຼົ່ານີ້ ອາດເປັນການຝ່າຝືນກົດໝາຍຂອງຮັຖບານ
ກາງ ທີ່ຫ້າມການແບ່ງແຍກຂຶ້ນວັນນະຊາດກໍາເນີດ, ເຊື້ອຊາດ, ຫຼືສາສນາ
ໃນສະຖານທີ່ຮັບໃຊ້ບໍລິການປະຊາຊົນ. ບ່ອນຮັບໃຊ້ບໍລິການປະຊາຊົນ
ຮວມມີທັງ ໂຮງແຮມ, ຮ້ານອາຫານ, ແລະສະຖານທີ່ບັນເທີງ. ຖ້າທ່ານ
ເຊື່ອວ່າທ່ານໄດ້ຖືກປະຕິເສດການເຂົ້າຫາ ຫຼືການຊົມໃຊ້ການຮັບໃຊ້ບໍລິ
ການປະຊາຊົນ ບ່ອນທີ່ມີແບບແຜນຫຼືການປະຕິບັດຂອງການແບ່ງແຍກ
ຂຶ້ນວັນນະ ໃຫ້ຕິດຕໍ່ກັບພະແນກການພັກພາອາສັຍເຮືອນ ແລະຍັງຄົບໃຊ້
ສິດພົນລະເຮືອນໄດ້ ເລກໂທ (202) 514-4713. ນອກນີ້ທ່ານຍັງສາມາດ
ຂຽນໄປຫາ: Housing and Civil Enforcement Section,
P.O. Box 65998, Washington, D.C. 20035-5998.

ການປະພຶດຢ່າງບໍ່ເໝາະສົມຂອງຕໍາຫລວດ

* ເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫລວດມັກສັ່ງໃຫ້ຮີດທີ່ຂັບໂດຍພວກລາທິໂນຈອດຢູ່ສເນີ
ຍ້ອນການຮະເນີດກົດຮະບຽບຈະຮາຈອນບາງຂໍ້, ແຕ່ວ່າຫຼືນອຍສດທີ່ຈະສັ່ງ
ໃຫ້ຜູ້ຂັບຄົນຂາວຈອດຮີດ ຍ້ອນການຮະເນີດກົດຮະບຽບຂດຮຽວກັນ.

* ເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫລວດຄົນນຶ່ງໃຈຮ້າຍ ໃນຂະນະທີ່ສອບຖາມຊາຍເຊື້ອຊາດ
ວຽກນາມຄົນນຶ່ງຢູ່ໃນຖະນົນ ເມື່ອຊາຍຄົນດັ່ງກ່າວບໍ່ສາມາດຕອບຄໍາຖາມ
ຂອງລາວ ຍ້ອນວ່າລາວປາກພາສາອັງກິດບໍ່ເປັນ. ເຈົ້າໜ້າທີ່ກໍ່ເລີຍຈັບກຸມ
ຊາຍຄົນນັ້ນໃນເຫດພົນທີ່ວ່າປະພຶດຜິດຮະບຽບ.

ເຮືອງຊັ້ນຕົວຢ່າງເຫຼົ່ານີ້ ອາດເປັນການຝ່າຝືນກົດໝາຍຄວາມສຸເລີພາບຂອງຮັດຖະທັມມະນູນແຫ່ງສະຫະຣັດ. ນອກຈາກນັ້ນແລ້ວ, ມັນຍັງອາດເປັນ ການຝ່າຝືນກົດບັນຍັດວ່າ ດ້ວຍການຄວຍຄຸມອາຊຍາກັມແລະມາຕຣາວ່າດ້ວຍ ຖະມົນປອດພັຍຂອງປີ 1968 ນຳອີກ. ກົດໝາຍນັ້ນຫ້າມການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະຊາດກຳເນີດ, ເຊື້ອຊາດ, ຫຼືເພດຈາກກົມຕຳຫລວດທີ່ໄດ້ທຶນຈາກຮຸບການກາງ ໂດຍຜ່ານທາງກະຊວງຍຸຕິທັມ. ນອກຈາກນັ້ນ, ມັນຍັງອາດເປັນການ ຝ່າຝືນກົດໝາຍມາຕຣາ VI ຂອງກົດໝາຍສິດທິພິລເຮືອນຂອງປີ 1964 ນຳອີກ, ຊຶ່ງຫ້າມການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະຈາກຫ້ອງການຍັງຄົບກົດໝາຍ ຊຶ່ງໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອໃດນຶ່ງຂອງຮຸບການກາງ, ຮວມທັງການຮີບຊັບ ສິນນຳ.

ຄຳຮ້ອງທຸກເຮືອງການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະຂອງບຸກຄົນ ສາມາດຖືກຍື່ນຫາ ພະແນກປະສານງານແລະທົບທວນ **Coordination and Review Section** ໄດ້ທີ່ **P.O. Box 66560, Washington, D.C. 20035-6560**, ຫຼືຕິດຕໍ່ຫາພະແນກປະສານງານແລະທົບທວນ ຕາມ ເລກໂທ 1-888-848-5306.

ຄຳຮ້ອງທຸກເຮືອງການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະຂອງບຸກຄົນ ຍັງສາມາດຖືກຍື່ນ ກັບສຳນັກງານໂຄງການຍຸຕິທັມເພື່ອສິດທິພິລເຮືອນ **Office of Justice Programs, U.S. Department of Justice, Washington, D.C. 20531**, ຫຼືຕິດຕໍ່ຫາພະແນກປະສານງານໂຄງການຍຸຕິທັມ ແລະທົບທວນ ຕາມ ເລກໂທ (202) 307-0690.

ພະແນກດຳເນີນຄະດີພິເສດ ໄດ້ສືບສວນແລະດຳເນີນຄະດີຄຳຮ້ອງທຸກວ່າ ກົມຕຳຫລວດມີແບບແຜນ ຫຼືການປະຕິບັດອັນເປັນການແບ່ງແຍກຊົນວັນນະ ອີງຕາມຊາດກຳເນີດ. ເພື່ອຍື່ນຄຳຮ້ອງທຸກ, ໃຫ້ຕິດຕໍ່ກັບພະແນກດຳເນີນ ຄະດີພິເສດ ຕາມເລກໂທ (202) 514-6255 ຫຼືຂຽນຫາ: **Special Litigation Section, P.O. Box 66400, Washington, D.C. 20035-6400**.

**ສິດທິພິເສດຂອງປະຊາກອນຂັງ
ຫຼືກຳລັງໄດ້ຮັບການປົນປົງຢູ່**

* ຄຸກແຫ່ງໃດແຫ່ງໜຶ່ງຈະບໍ່ຍອມແບ່ ການພິຈາລະນາເລື່ອງການລົງວິນັຍ
ແກ່ຜູ້ຖືກຄຸມຂັງທີ່ປາກພາສາອັງກິດບໍ່ເປັນ.

* ໂຮງໝໍໂຮກຈິດຂອງຮັດຈະບໍ່ມີຊ່ອງທາງໃຫ້ການປົນປົງ ກັບຄົນທີ່ປາກ
ພາສາອັງກິດບໍ່ເປັນ.

ເຮືອງເຊັ່ນໃນຕົວຢ່າງເຫຼົ່ານີ້ ອາດເປັນການຝ່າຝົນກົດໝາຍຄວາມ
ສເມີພາບຂອງຮັດຖະທັມມະນູນແຫ່ງສະຫະຣັດ. ພະແນກດຳເນີນຄະດີພິເສດ
ຮັບຊັບໃຊ້ສິດທິຮັດຖະທັມມະນູນຂອງຄົນທີ່ຖືກຄຸມຂັງໃນສະຖານທີ່ຕ່າງໆ
ຂອງຮັດຫຼືຮຸບຮາມທ້ອງຖິ່ນ ເຊັ່ນຄ້າຍຄຸມຂັງ, ຄູກ, ຄ້າຍດັດສ້າງຄວາມປະພຶດ
ຂອງເບົາວະຊົນ, ໂຮງໝໍໂຮກຈິດ, ສະຖາບັນສຳຫຼັບຄົນພິການດ້ານການ
ເຕີບໂຕຫຼືຄົນປັນຍາອອນ, ສະຖານທີ່ເບິ່ງແຍງຜູ້ເຖົ້າ. ຖ້າທ່ານເປັນຄົນອາ
ສັຍຢູ່ບ່ອນດັ່ງກ່າວ ແລະທ່ານເຊື່ອວ່າ ມີການກະທຳອັນເປັນຮູບແບບ ຫຼືມີ
ການປະຕິບັດການທີ່ແບ່ງແຍກຊົນວັນນະ, ອີງຕາມຊາດກຳເນີດ, ໃຫ້ຕິດຕໍ່
ກັບພະແນກດຳເນີນຄະດີພິເສດ ຕາມເລກໂທ (202) 514-6255.
ທ່ານຍັງສາມາດຂຽນໄປຫາ: **Special Litigation Section, P.O.
Box 66400, Washington, D.C. 20035-6400** ເຊັ່ນກັນ.

ໂຄງການທີ່ໄດ້ຮັບຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອຈາກຮຸບຮາມກາງ

* ອົງການບໍລິການສັງຄົມທ້ອງຖິ່ນ ບໍ່ຍອມໃຫ້ຂໍ້ມູນຫຼືການເຝິກຝົນ
ອາຊີບເປັນພາສາເກົາຫຼີ ເຖິງແມ່ນວ່າປະຊາຊົນໃນເຂດທ້ອງຖິ່ນ ນຶ່ງສ່ວນ
ສິ້ຈະຢາກໄດ້ແຕ່ພາສາເກົາຫຼີເທົ່ານັ້ນກໍຕາມ.

* ໂຮງໝໍແຫ່ງໜຶ່ງໃກ້ຊາຍແດນເທັກຊັສແລະແນກຊີໂກ ໄດ້ໃຫ້ເຈົ້າໜ້າທີ່
ຮັກສາຄວາມປອດພຍ ນຶ່ງເຄື່ອງແບບທີ່ຄ້າຍຄືກັນກັບເຄື່ອງແບບຂອງ **INS**
ເພື່ອເຮັດໃຫ້ພວກລາທິໂນຢ້ານ ແລະບໍ່ປາກເຂົ້າໃຊ້ຫ້ອງສຸກເສີນ. ຄົນເຈັບ
ລາທິໂນຖືກບອກໃຫ້ນຳນາຍພາສາຂອງຕົນເອງມາ ກ່ອນເຂົ້າເຈົ້າຈະໄດ້
ເຂົ້າຫາທ່ານໝໍ.

ເຮືອງເຊິ່ງຕົວຢ່າງເຫຼົ່ານີ້ ອາດເປັນຜິດກົດໝາຍຂອງຮັຖບານກາງ ຊຶ່ງ ຫ້າມການແບ່ງແຍກຊຸມວັນນະຍັນອນຊາດກຳເນີດ, ເຊື້ອຊາດ, ຫຼືຜິວພັນ ໂດຍພາກສ່ວນທີ່ໄດ້ຮັບເງິນຫຼືນຊ່ວຍເຫຼືອຂອງຮັຖບານກາງ. ຖ້າທ່ານເຊື່ອ ວ່າ ທ່ານເຄີຍຖືກແບ່ງແຍກຊຸມວັນນະ ໂດຍຮັດຫຼືອົງການຮັຖບານທ້ອງຖິ່ນ ຫຼືອົງການທີ່ໄດ້ຮັບເງິນຫຼືນຈາກຮັຖບານກາງ, ທ່ານອາດຍິນຄຳຮ້ອງທຸກໄດ້ ກັບພະແນກປະສານງານແລະທົບທວນ ຕາມເລກໂທ (888)-848-5306. ທ່ານຍັງສາມາດຂຽນໄປຫາ: **Coordination and Review Section, P.O. Box 66560, Washington, D.C. 20035-6560** ເຊັ່ນກັນ. ພະແນກປະສານງານແລະທົບທວນ ຈະສົ່ງຄຳຮ້ອງທຸກ ໄປຕໍ່ອົງການຮັຖບານກາງທີ່ໃຫ້ເງິນຫຼືນ ແລະທີ່ມີໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບຂຶ້ນ ຕົ້ນຕໍການບັງຄັບການຫ້າມການແບ່ງແຍກຊຸມວັນນະ ທີ່ກ່ຽວກັບຜູ້ຮັບ ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອຈາກເຂົາເຈົ້າ.

ການລົງຄະແນນສຽງ

* ເຖິງແມ່ນຈະມີການຮ້ອງຂໍຈາກຜູ້ລົງຄະແນນສຽງ ໃນມວນຊົນຄົນ ປາກພາສາສະແປນິສແຫ່ງນຶ່ງ ຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍກໍຕາມ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ກຳ ກັບການລົງຄະແນນສຽງກໍບໍ່ຍອມໃຫ້ ອຸປະກອນການເລືອກຕັ້ງຂຶ້ນມີ ຟອມຈິດຊີລົງທະບຽນ ແລະຕົວຢ່າງບັດລົງຄະແນນສຽງເປັນພາສາສະແປ ນິສ. ຫຼືອະນຸຍາດໃຫ້ຜູ້ປາກພາສາສະແປນິສ ນຳເອົານາຍພາສາເຂົາໄປໃນ ຫ້ອງລົງຄະແນນສຽງໄດ້.

* ເຈົ້າໜ້າທີ່ກຳກັບການລົງຄະແນນສຽງບັງໃຫ້ ຜູ້ລົງຄະແນນສຽງຜິວດຳ ຊຶ່ງຢາກເປັນສຳນຽງຕ່າງດ້າວ ແລະມີນາມສະກຸນທີ່ແປກໆ ໃຫ້ຍິນຫຼັກ ຖານພິສູດສັນຊາດອະເມຣິກັນ, ແຕ່ບໍ່ໄດ້ບັງຄັບໃຫ້ຄົນຜິວຂາວພິສູດສັນຊາດ.

ການປະພຶດຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ກຳກັບການເລືອກຕັ້ງ ອາດເປັນຝາຝືນກົດ ໝາຍຮັຖບານກາງ ຊຶ່ງຫ້າມການແບ່ງແຍກຊຸມວັນນະ ຕໍ່ການລົງຄະແນນ ສຽງ. ກົດບັນຍັດສິດທິການລົງຄະແນນສຽງ ບໍ່ໄດ້ຫ້າມການແບ່ງແຍກຊຸມ ວັນນະ ຍັນອນຊາດກຳເນີດໂດຍສເພາະ. ຢ່າງໃດກໍດີ, ຂໍກຳນົດຂອງກົດບັນ ຍັດນີ້ກໍເຮັດໃຫ້ການຈຳກັດຫຼືປະຕິເສດສິດ ລົງຄະແນນສຽງຂອງປະຊາຊົນ ຄົນໃດຄົນນຶ່ງຜິດກົດໝາຍ ບໍ່ພຽງແຕ່ເຊື້ອຊາດຜິວພັນເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຍັງ ແມ່ນຍ້ອນການເປັນສະມາຊິກຂອງຊົນກຸ່ມນ້ອຍ ທີ່ປາກພາສາອື່ນອີກດ້ວຍ. ນອກຈາກນີ້ແລ້ວ, ກົດບັນຍັດນີ້ຍັງກຳນົດໃຫ້ເຂດສິດອຳນາດ, ອຸປະກອນ ການເລືອກຕັ້ງແລະຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອເປັນພາສາອື່ນໆ ຊຶ່ງນອກຈາກພາສາ ອັງກິດນຳອີກ.

ນອກຈາກນີ້ແລ້ວ, ໝວດ 208 ຂອງກົດບັນຍັດນີ້ຍັງກຳນົດໃຫ້ສິດທິການລົງຄະແນນສຽງ, ບັງອະນຍາດໃຫ້ຜູ້ລົງຄະແນນສຽງ, ຜູ້ຕ້ອງການຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອຍ້ອນຕາບອດ, ພິການຫຼືຍ້ອນເຂົາເຈົ້າບໍ່ສາມາດອ່ານຫຼືຂຽນໜັງສືໄດ້, ໃຫ້ນຳເອົາຄົນໃດຄົນໜຶ່ງມາຊ່ວຍ (ນອກຈາກນາຍຈ້າງຫຼືຜູ້ຕາງໜ້າສະຫະ ພັນແຮງງານ). ນີ້ໝາຍຄວາມວ່າ ຜູ້ລົງຄະແນນສຽງທີ່ຕ້ອງການຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອ ໃນການອ່ານບັດລົງຄະແນນສຽງ ທີ່ເປັນພາສາອັງກິດສາມາດນຳເອົາ ໜຶ່ງເພື່ອນຫຼືສະມາຊິກຄອບຄົວ ມາຊ່ວຍແປພາສາໃຫ້. ໃນຍາງບ່ອນ, ເຈົ້າ ໜ້າທີ່ກຳກັບການເລືອກຕັ້ງຕ້ອງໃຫ້ຂໍ້ມູນຕ່າງໆເຊັ່ນ ໜັງສືລົງທະບຽນ, ບັດລົງຄະແນນສຽງເປັນບາງພາສາ ນອກຈາກພາສາອັງກິດແລ້ວ. ສິ່ງດັ່ງກ່າວອາດມີຮວມທັງນາຍພາສາມາຊ່ວຍຜູ້ລົງຄະແນນສຽງ.

ຖ້າທ່ານເຊື່ອວ່າທ່ານຖືກແບ່ງແຍກຊັ້ນວັນນະໃນການລົງຄະແນນສຽງ ຫຼືຖືກປະຕິເສດຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອໃນການລົງຄະແນນສຽງ, ທ່ານສາມາດຕິດຕໍ່ກັບພະແນກກຳກັບການລົງຄະແນນສຽງຂອງກົມໄດ້ ທີ່ເລກໂທ (800) 253-3931. ທ່ານອາດຂຽນໄປຫາ Voting Section, P.O. Box 66128, Washington, D.C. 20035-6128.

ໝາຍເຫດ: ສຳຫຼັບຄົນທີ່ມີອາການພິການ, ເອກສານນີ້ຈະມີໃຫ້ເປັນແບບຕົວອັກສອນໃຫຍ່ໆ, ເທັບຄະແຊັດ, ແຜ່ນຄອມພິວເຕີ, ແລະຕົວອັກສອນສຳຫຼັບຄົນຕາບອດ.

ເວລາທ່ານໂທຫາຫ້ອງການມີຮາຍຊື່ຢູ່ໃນປື້ມນ້ອຍເຫຼິ້ນນີ້, ທ່ານຈະໄດ້ຍິນສຽງຕອບເປັນພາສາອັງກິດ. ຖ້າທ່ານຕ້ອງການນາຍພາສາ, ໃຫ້ບອກກັບຜູ້ຮັບສາຍວ່າ ທ່ານປາກພາສາໃດ. ຜູ້ຮັບສາຍຈະໃຫ້ທ່ານລໍຖ້າ ໃນຂະນະດຽວກັນກັບທີ່ຊ່ອກເອົານາຍພາສາ. ກະຮຸນາຢ່າວາງສາຍ.

ກະຮຸນາພິມແຈກຢາຍຕ່າງກັນໄປ.

**Federal Protections Against
National Origin Discrimination**

Laotian

<http://www.usdoj.gov/crt>